



Source/Sumber/Bron:
Atlas Maluku (Landelijk Steunpunt Educatie Molukkers Utrecht 1998)

TEMUBUAL

1. **En. Munawar Abdul Jalil**, Ketua/Konsulat Central Informasi Referendum Aceh di Malaysia pada 27.12.2001 di APIUM. Beliau sedang menyiapkan tesis beliau mengenai konflik di Aceh.
2. **Dr. H.M. Hidayat Nurwahid, MA**, Presiden Partai Keadilan di Indonesia pada 23hb. Jun 2001 di Dewan Utama Kejuruteraan, Universiti Malaya semasa Kongres Ulama' Asia Tenggara anjuran Persatuan Ulama' Malaysia pada 23 –24hb, Jun 2001 yang lalu. Beliau sendiri terlibat secara langsung dalam mencari penyelesaian kepada konflik di Maluku dan parti yang diterajui telah banyak membantu meringankan bebanan pelarian dengan mewujudkan Pos Keadilan Peduli Umat, bagi mengutip dana dan segala jenis bantuan kepada pelarian.
3. **Ustaz Umar Tabii Abdullah**, Pensyarah Islamic Revealed Knowledge di Universiti Islam Antarabangsa Malaysia, Kampus Petaling Jaya, pada 27.12.2001 di rumah beliau di Petaling Jaya, beliau adalah penduduk Medan, Indonesia. Isteri beliau merupakan orang yang terlibat secara langsung dengan Persatuan Tabung Amanah Anak-anak Yatim dan Miskin Nusantara di Malaysia, yang mencari dana bagi membantu anak-anak yatim dan miskin di Nusantara termasuk di Maluku terutama anak-anak yatim dan miskin di penempatan pelarian bagi membiayai

pendidikan dan keperluan-keperluan lainnya. Beliau dan isteri telah beberapa kali pergi ke penempatan pelarian di Ternate dan Halmahera di Maluku.

4. **Temubual pada 11/1/2002**, beliau seorang doktor perubatan dan merupakan Bendahari MERCY, Malaysia, bekerja di Hospital Pakar Ampang Puteri. Beliau pernah pergi sebagai ahli MERCY ke Maluku pada bulan Mei 2000, bagi membantu pelarian-pelarian yang berada di sana. Beliau melihat sendiri keadaan penduduk tempatan dan suasana Maluku terutama Halmahera dan Ternate, tempat di mana pelarian membina penempatan mereka. Beliau pergi ke sana bersama rombongan MERCY yang diketuai oleh Presiden MERCY sendiri iaitu Dr. Jemilah Mahmood. (Nama beliau dirahsiakan atas permintaan, selepas ini pengenalan penulis akan menggunakan **Temubual pada 11/1/2002** sebagai rujukan).

5. **En. Abdul Rojak**, Bendahari Nahdhatul Ulama' di Malaysia pada 5hb. Jun 2001 di Perpustakaan Awam Pusat Islam, Kuala Lumpur.